
Vážení spoluobčané,

Dolnobenešovský Dolnobenešovský 
zpravodajzpravodaj1/2009

leden-únor

závěr roku je pro většinu z nás spojen s 
předvánočním shonem. I přesto se v tomto 
období uskutečnilo v našem městečku pár 
zajímavých akcí.

Velkého úspěchu dosáhla paní Jaroslava 
Klemensová – MASOMA, která bojovala 
o titul Živnostník roku 2008. Po vítězství v 
Moravskoslezském kraji se probojovala do 
celostátního finále soutěže v Praze, kde 20. 
listopadu získala nejvyšší ocenění.  

Jako každoročně k tomuto období patří 
tradiční advetní koncerty. Všichni ti, kteří si 
našli chviličku času, potvrdí, že byly všechny 

na vysoké úrovni a přispěly k pozvednutí du-
cha a načerpání pozitivní energie. Velká účast 
občanů při slavnostním rozsvícení vánočního 
stromu první advetní neděli svědčí  o tom, 
že tyto akce se již staly tradicí, na kterou se 
všichni těší. 

Na tomto místě bych chtěl zmínit ještě jed-
nu akci a to setkání parlamentu základní ško-
ly složené ze zástupců žáků jednotlivých tříd 
vyšších stupňů plus žáky osmých a devátých 
tříd s vedením města a městského úřadu. Toto 
setkání bylo podle mého názoru velmi pro-
spěšné a potvrdilo, že i žáci školy mají o dění 

v obci velký zájem a chtějí se zapojovat nejen 
do rozvoje obce, ale hodně jim záleží také na 
zlepšení životních podmínek v obci. Dnešní 
mládež je stejná jako v minulosti. Většina je 
rozumných, výlupků je sice méně, ale je jich 
více vidět.

Všem občanům našeho městečka přeji do 
nového roku 2009 všechno nejlepší, hodně 
štěstí, zdraví, pohody, vzájemného porozu-
mění a úcty.

Starosta města
Martin Štefek 

 měl jsem osobní předsevzetí připravit 
během Vánočních svátků článek, který by 
analyzoval dění na obci v průběhu posled-
ních dvou let z mého pohledu. Nebyl by 
protikladem toho co psal ve zpravodaji ne-
dávno můj mladší kolega, ale rozdílný úhel 
pohledu by byl patrný všem.

  Pak jsem však byl na poslední chvíli vy-
zván, abych napsal „něco“ do 15. prosince 
na což jsem měl den a navíc mi dali pravou 
ruku do sádry - a to je věc. Zkuste ovládat 
myš počítače levou rukou, když jste natu-
rální pravák. To nemluvím o daleko důleži-
tějších a nutnějších činnostech,které musíte 
zvládnout.  

  Takže píši tyto řádky před Vánocemi v 
období adventních koncertů. Sic jako téměř 
pravidelně každý rok není sníh, ale lidé pře-
sto atmosféru blížících se Vánoc vnímají a 
snad jsou i na sebe hodnější. V neposlední 
řadě také „sepisují“ svá přání Ježíškovi a sní. 
Jelikož nejsem výjimkou i já v této době „se-
pisuji a sním“.

  
Třeba o tom, že:
- zdejší lidé se budou jednou pohybovat 

ať pěšky na kole či autem po komunikacích, 
které jsou hodny toho slova, tzn. že tyto ne-
budou připomínat trackingovou trasu po 
dešti, ale „suchou nohou“ bude možno dojít 
ke svému domu, své garáži ...

- jednou až zase půjdu někoho vyprovodit 
na poslední cestu, nebudu míjet několik své-
ho času jistě unikátních architektonických 
skvostů, ale v současnosti ruin dělajících 
městu ostudu

- mometálně probíhající akce  neskončí 
jako „výkladní skříň“  minulých let, což jak 
jistě víte, je jedna ze dvou restaurací patří-
cích městu

- zdejší lidé budou chovat úctu k zaměstan-

cům města, školy, farnosti,... a to proto, že tito 
svou práci vykonávají tak, že si to zaslouží 

- majitelé pozemků pro rodinnou výstav-
bu jsou vstřícní a město vybuduje několik 
obytných zón atd. atd.

  Bylo by toho ještě mnoho, ale pomalu 
se ze svého snění dostávám. Tak snad příští 
rok. Vím, že je to jen o práci a zdraví, možná 
naopak, ale jedno bez druhého nejde.

  A jelikož tyto řádky čtete již v novém 
roce 2009, přeji Vám, navzdory všem pro-
gnózám, že tento bude pokračováním a 
možná prohlubováním ekonomické krize, 
mnoho zdraví, štěstí, lásky,osobních i pra-
covních úspěchů a ať je tento rok pro Vás 
rokem splněných přání. 

    
Richard Spruch, místostarosta

DÁMY, PÁNOVÉ, VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,



Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA 

Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA Z JEDNÁNÍ RADY MĚSTA 

Z jednání 16. zasedání zastupitelstva města  dne 20. října 2008 
Zastupitelstvo města   r o z h o d l o
- Dokrýt kupní cenu požárního automobilu, který bude pořízen s 

přispěním dotace Ministerstva vnitra ČR ve výši 2 500 000,- Kč z roz-
počtu města 2009. Konečná cena se bude odvíjet podle ceny nového 
auta a peněz, které dostaneme za prodej starého auta.

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 1 
- Oplotit nový sportovní areál u základní školy na ulici Nádražní a 

to plotem z potaženého pletiva
Pro  hlasovalo 12 členů, proti 3, zdrželi se 0
- Připojit se k projektu „Hlučínsko se představuje“ v případě získání 

finanční dotace. Jedná se o propagaci našeho regionu, kterou organi-
zuje Sdružení obcí Hlučínska.

Pro  hlasovalo 15 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Zakoupit zařízení k pořizování zvukového záznamu z jednání za-

stupitelstva města.  
Pro  hlasovalo 12 členů, proti 2, zdrželi se 0
- Uzavřít dodatek č.1 smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Mo-

ravskoslezského kraje  na projektovou dokumentaci akce „Využití ka-
pacity ČOV Dolní Benešov“

Pro  hlasovalo 15 členů, proti 0, zdrželi se 0 
Zastupitelstvo města projednalo návrh na zapojení města do plá-

nování sociálních služeb a rozhodlo plánovat sociální služby společně 
s městem Hlučínem na období 2010 až 2013 za podmínky souhlasu 
města Hlučína.

 Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 1 
Zastupitelstvo města bylo seznámeno se Strategií MAS Hlučínsko 

o.s. pro období 2008 až 2013 a souhlasí se zařazením do území pů-
sobnosti Místní akční skupiny Hlučínsko o.s. Zároveň zastupitelstvo 
zmocňuje starostu města k zastupování v MAS Hlučínsko o.s. Toto 
sdružení může žádat o dotace, ze kterých těží obce i podnikatelé na 
jejich území. 

Pro  hlasovalo 13 členů, proti 1, zdrželi se 1 
Zastupitelstvo města vzalo na vědomí
- Zprávu o činnosti rady města od posledního zasedání zastupitel-

stva města 
- Námitku členky zastupitelstva Mgr. Marie Sovíkové k formulaci 

zápisu z minulého jednání zastupitelstva.  
Z jednání 17. zasedání zastupitelstva města dne 8. prosince 2008 
Zastupitelstvo města   r o z h o d l o
- Nepokračovat v projednávání změny č. 1 územního plánu města 

Dolní Benešov. Tato změna měla řešit rozšíření dobývacího prostoru 
štěrkovny. Vzhledem k tomu, že nový vlastník neprojevil výslovný zá-
jem o rozšíření dobývacího prostoru, rozhodlo zastupitelstvo o ukon-
čení prací na této změně územního plánu.

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0  
- Přijmout dotaci z rozpočtu Regionální rady soudržnosti Morav-

skoslezsko na rekonstrukci sportovní haly na Osadě Míru do rozpočtu 
města a pověřilo starostu podpisem smlouvy. Město by mělo na rekon-
strukci tělocvičny obdržet téměř 8,9 mil. Kč.

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0 

- O záměru prodeje části pozemku města p.č. 334/1 v k.ú. Dolní Be-
nešov o výměře cca 650 m2 za minimální cenu 231,- Kč/m2. Pozemek 
se nachází za pekárnou Obrusník a přiléhá k areálu Armatury group. 

Pro  hlasovalo 12 členů, proti 2, zdrželi se 1
- O termínech konání zastupitelstva města v 1. pololetí roku 2009:  

26. ledna, 16. března, 27. dubna, 22. června
Pro  hlasovalo 15 členů, proti 0, zdrželi se 0 
- Delegovat na valnou hromadu SmVaK v Ostravě dne 17. prosince 

2008 místostarostu města Ing. Richarda Sprucha.
Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 1 
Zastupitelstvo města   s c h v á l i l o
- dle § 47 odst. 5 zákona č.183/2006 Sb. o územním plánování a sta-

vebním řádu (stavební zákon) zadání územního plánu Dolní Benešov 
– změna č.3. V tomto případě se jedná o změny, které se týkají vytvo-
ření stavebních míst v parčíku v Zábřehu a u rybníka Nezmar a plochy 
pro sportovně rekreační aktivity u rybníka Přehyně.  

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0
- Obecně závaznou vyhlášku města č. 2/2008, kterou se mění a 

doplňuje OZV č. 5/2007, o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů, při zachování výše poplatku 440,- Kč /oby-
vatele /rok. Přestože náklady na likvidaci odpadů od loňska opět 
stouply, zastupitelstvo se rozhodlo ponechat stávající výši poplat-
ků.

 Pro  hlasovalo 12 členů, proti 1, zdrželi se 1 
- Rozpočtová opatření v navržené výši, které je nedílnou součástí 

usnesení 
Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 1 
- Rozpočet města pro rok 2009 v navrženém znění, které je nedílnou 

součástí usnesení.   
Pro  hlasovalo 15 členů, proti 0, zdrželi se 0
- Změnu Jednacího řádu zastupitelstva města dle předloženého ná-

vrhu. Jedná se o záležitosti pověření rady města schvalováním někte-
rých rozpočtových opatření.

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 1, zdrželi se 0
- Trasu přeložky silnice I/56 v katastrálním území Zábřeh u Hlu-

čína na území města Dolní Benešov s požadavkem vybudování 
nadjezdu pro osobní automobily na místní komunikaci k letišti.  
Jedná se o dlouhodobě plánovanou rychlostní komunikaci za že-
lezniční tratí, u které se poněkud změnily technické parametry. 

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0
Zastupitelstvo města   n e s c h v á l i l o  požadavek farního úřadu na 

dofinancování oprav zábřežského kostela ve výši 83 589,- Kč. Na tuto 
opravu bylo z rozpočtu města vyčleněno 0,5 milionů Kč, které již byly 
poukázány na účet farního úřadu.

Pro hlasovalo 5 členů, proti 6, zdržel se 3
Zastupitelstvo  p o v ě ř i l o  radu města jednat s vlastníky pozemků 

v Zábřehu v zóně bydlení označené v územním plánu 1a (mezi ulicemi 
Opavská, Nádražní a Budovatelská) o novém vjezdu do zóny, který 
bude řešen změnou č. 4  územního plánu.

Pro  hlasovalo 14 členů, proti 0, zdrželi se 0

Z jednání 35. schůze rady města dne 
27.10.2008 

Rada města  s c h v á l i l a
- Výsledek výběrového řízení na dodavate-

le díla „Přístavba, nástavba a stavební úpravy 
sportovní haly v Dolním Benešově, Osada 
Míru“. Byla vybrána firma Norbert Rybka, 
Kostelní 733, Kravaře

Pro hlasovalo 5, proti 0, zdrželi se 0

Z jednání 36. schůze rady města dne  
3.11.2008 

Rada města  s c h v á l i l a
- Ukončení smlouvy o nájmu garáže s FC 

MSA Dolní Benešov dohodou ke 30.9.2008. 
Jedná se o nebytové prostory u bytového 
domu č.491 za obchodním střediskem.

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
- Přijetí účelové neinvestiční dotace z roz-

počtu Moravskoslezského kraje pro rok 2008 
na úhradu výdajů za uskutečněné zásahy, 
odbornou přípravu, na věcné vybavení, nein-
vestiční opravy a revize materiálu a techniky 
jednotky sboru dobrovolných hasičů v celko-
vé výši 20 800,- Kč.

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
Rada města  s t a n o v i l a
- Ústřední inventarizační komisi k prove-

dení inventarizace majetku města za rok 2008 
ve složení Ing. Richard Spruch – předseda 
a členové Mgr. Josef Hartoš a Ing. Jaroslav 
Manderla

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
Rada města  v y s l o v i l a  s o u h l a s  

s projektem „Výrobně skladový areál LENA 
hračky,  

s.r.o. Dolní Benešov“ pro stavební povole-
ní. Tento areál se bude stavět v prostoru mezi 
Dolním Benešovem a Zábřehem za stadio-
nem FC MSA na pozemcích, které město za 
tímto účelem firmě prodalo. 

 
Z jednání 37. schůze rady města dne  

10.11.2008 
Rada města  s c h v á l i l a
- Záměr pronájmu nebytových prostor o 

ploše 80 m2 u bytového domu č. 491 v cent-
ru za nákupním střediskem na pozemku p.č. 
411/4.

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Rozšíření vjezdu do garáže č. 7 u bytového 



domu č. 158 na ulici Nádražní svépomocí a na 
vlastní náklady majitele garáže. Budou dodrže-
ny všechny podmínky stavebního zákona

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Výsledek výběrového řízení na dodavatele 

vybavení kulturního domu - dodávku stolů a 
židlí. Byla vybrána firma Rama Moravia s.r.o. 
Starosta je pověřen podpisem kupní smlouvy. 

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- Návrh smlouvy o smlouvě budoucí o zří-

zení věcného břemene s Pozemkovým fon-
dem ČR na pozemky p.č. 89, 426/1, 442/14, 
458, 560 a 561/1 v k.ú. Zábřeh a pozemek p.č. 
779/8 v k.ú. Dolní Benešov dotčené plánova-
nou stavbou kanalizace v Zábřehu.  

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
Rada města  d o p o r u č i l a  odboru vý-

stavby a dopravy vydat kladné stanovisko k 
ořezu a pokácení stromů na pozemcích měs-
ta p.č. 678, 679 a 680/7 a 31 v k.ú. Zábřeh, 
na sídlišti Osada Míru, na ulici Hájecké a u 
domu č.p. 491. To vše dle předloženého ma-
teriálu správy majetku a vyjádření Agentury 
ochrany přírody a krajiny. 

Rada  v z a l a  na  v ě d o m í
- Nutnost vrátit přeplatek dotace z rozpoč-

tu Moravskoslezského kraje na projektovou 
dokumentaci „Snížení energetické náročnosti 
KD“ ve výši 50 071,- Kč. 

- Výroční zprávu Základní školy Dolní Be-
nešov za šk.r. 20072008

Rada projednala a  d o p o r u č u j e  zastu-
pitelstvu města 

- Schválit trasu přeložky silnice I/56 v úse-
ku od stadionu FC MSA směrem na Opavu.

Z jednání 38. schůze rady města dne  
20.11.2008 

Rada města  s c h v á l i l a
- Záměr pronájmu objektu SPORT Centra 

za podmínek stanovených dosavadní nájem-
ní smlouvou zájemci s nejvyšší nabídkou ná-
jemného, minimálně však  50 000,- Kč/mě-
síc. 

Pro 4, proti 0, zdrželi se 0
Rada projednala a  d o p o r u č u j e  zastu-

pitelstvu města 
- Schválit návrh rozpočtu města pro rok 

2009 v předloženém znění.

Z jednání  39. schůze rady města dne  
24.11.2008 

Rada  p r o j e d n a l a   a   d o p o r u č u j e  
zastupitelstvu města  

- Vydat obecně závaznou vyhlášku města 
č. 2/2008, kterou se mění a doplňuje OZV 
č. 5/2007, kterou se mění a doplňuje OZV č. 
3/2006 o místním poplatku za provoz systé-
mu shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálního od-
padu při zachování výše poplatku 440,- Kč/
osobu/rok.

- Schválit změnu jednacího řádu rady měs-
ta. Jedná se o technické záležitosti pověření 
rady města operativnějším hospodařením s 
rozpočtem.

- Rozhodnout o záměru prodeje části po-
zemku města č. 334/1 v k.ú. Dolní Benešov 
o výměře cca 650 m2. Pozemek se nachází za 
pekárnou Obrusník a přiléhá k areálu Arma-
tury group.

- Schválit termíny jednání zastupitelstva 
města v 1. pololetí roku 2009

Z jednání  40. schůze rady města dne  
1.12.2008 

Rada města   s c h v á l i l a 
- Zápis do kroniky města roku 2007 a od-

měnu kronikářce. 
Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
- Harmonogram prací spojených s prová-

děním inventarizace majetku a závazků města 
za rok 2007 a složení dílčích inventarizačních 
komisí pro jednotlivá zařízení města.

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0
- Převod nevyčerpaných prostředků loňské-

ho roku pro akci Děti dětem ve výši 53 118,- 
Kč do rozpočtu letošního ročníku této akce. 
Jedná se již o 20. ročník akce, kterou naše 
město s pomocí sponzorů pořádá pro posti-
žené děti celého Moravskoslezského kraje.

Pro hlasovali 3, proti 0, zdrželi se 0

Z jednání  41. schůze rady města dne  
11.12.2008 

Rada města   r o z h o d l a
 - O pronájmu Sport centra na náměstí Svo-

body společnosti M&P HOST s.r.o. za účelem 
hostinské a sportovně relaxační činnosti a po-
věřila starostu podpisem nájemní smlouvy 

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0
- O pronájmu nebytových prostor v objektu bý-

valé uhelny za obchodním střediskem společnos-
ti Armatury Group a.s. pro zřízení skladu zboží a 
pověřila starostu podpisem nájemní smlouvy

Pro hlasovali 4, proti 0, zdrželi se 0



Před deseti léty sestrojili tehdejší starostové jeden rovnora-menný 
trojúhelník. Jeho strany jsou utvořeny z městeček Wila-mowice - Rajecké 
Teplice a Dolní Benešov. Tento pomyslný ge-ometrický útvar tvoří sku-
teční lidé ze tří států Evropy.Vznikla do-hoda o spolupráci v oblasti kul-
tury, sportu a v neposlední řadě i o vzájemné výměně zkušeností v nově 
se vyvíjejících demokratic-kých společnostech. 

Celá ta léta to nebyl jen kus podepsaného papíru, ale konkrét-ní činy. 
Udržovali mezi sebou styky, vzájemně se navštěvovali, obohacovali kultu-
rou a zkušenostmi z  různých oblastí běžného života. Při trošce dobré vůle 
to nebylo tak těžké. K navazování společných témat v hojnosti postačila 
podobná řeč a málo odlišná kultura. Bariéra slova nebyla tak nepřekona-
telná a důležité bylo, chtít se domluvit. Chvályhodné je, že zájem přetrvává 
až do dnešních dnů. 

Jubileum deseti let se stalo příležitostí k malé oslavě. Ke konci listopadu 
se v polských Wilamowicích sešli zástupci občanů tří městeček k přátel-
skému posezení.

Vřelé přijetí nás zahřálo hned po příjezdu. Otevřel se nám po-hled na 
typický vesnický sál s perfektně naaranžovanými stoly. Originální nápa-
ditost výzdoby, opatřena vlajkami států, měla pří-chuť setkání na vládní 
úrovni. Z ovocných mís na nás vykukovali delfíni z banánů, barevné ja-
vorové listí spolu s ořechy zas připo-mínalo odcházející podzim. Pohos-
tinnost překonala naše očeká-vání. Měli jsme možnost ochutnat polské 
speciality. Různá masa, houbovou omáčku, nechyběla ani typická bílá po-

lévka a šťávy z červené řepy a zelí. Společnou večeři nám sice neumožnil 
opožděný příjezd přátel z Rajeckých Teplic, ale na chutnosti jídla to neu-
bralo. Nezdržely je kontroly na hranicích, ale nesjízdné vo-zovky. Dorazili 
sice o něco později, ale během večera stačili vše dohnat. Každé městečko 
přivezlo malou ochutnávku typického národního nápoje, takže kromě 
polské vodky, českého piva byla i slovenská borovička. 

o oficiálním zahájení, nám po celý večer hrála k tanci kapela z Katowic, 
v jejímž repertoáru jsme mohli slyšet nejen polské, ale i světové melodie.

 Kapela dokázala roztančit celý sál. S podmanivou písní „Jak se maš ko-
chaně?“ vtáhla do kola i netančící. Bylo hodně po půlnoci, sníh zalepoval 
okna, ale v sále vládla srdečně hřejivá atmosféra. Čekala nás cesta zpátky a 
nebýt hustého sněžení, určitě bychom slyšeli i ranní kuropění. Z poslední 
skladby „Jedže počunk z Waršawy, nikemu nězastaví“, se nedalo vystoupit. 
Sice přibrzdil v Řecku při řeckém tanci, který uzavíral kruh pospolitosti, 
ve Vídní při něžném valčíku, v Praze při skotačivé polce, ale v Moskvě 
zastavit musel. Kazačok nám vzal zbytek sil.

Rozjetý vlak by určitě jel dál, ale na nás čekal autobus a dlou-há cesta 
zpátky domů. Až když nastoupili i ti, kterým se domů ne-chtělo, autobus 
se rozjel. Tak „Dovidzeňa“ někdy příště.

Anna Malchárková

TROJÚHELNÍK PŘÁTELSTVÍTROJÚHELNÍK PŘÁTELSTVÍ



vyhlašuje 1. ročník fotosoutěže pod ná-
zvem

ŽIJEME V DOLNÍM BENEŠOVĚ 2009

• Tato soutěž je určena všem občanům z 
Dolního Benešova a Zábřehu bez věkového 
omezení

• Cílem soutěže je získat spektrum pohle-
dů na každodenní i sváteční život  ve svém 
městě, a tak vytvořit celoroční obrazovou 
kroniku města

• Soutěž bude probíhat od 1.1.2009.- 
10.12.2009

• Každý účastník může zaslat maximálně 
3 fotografie v jednom kole v digitální po-
době na adresu kultura@dolnibenesov.cz s 
uvedením jména a adresy bydliště

• Uzávěrky jednotlivých kol budou: 15.2., 
15.4., 15.6., 15.8., 15.10.

• Tři nejlepší fotografie každého kola bu-
dou zveřejněny v Dolnobenešovském zpra-
vodaji a na webových stránkách města

• 15.10. budou vybrány vítězné práce z 
celoroční soutěže a za první tři místa budou 
uděleny věcné ceny (první místo digitální 
fotoaparát)

Kulturní dům 
Dolní Benešov

V roce 2008 došlo na našem městském 
úřadě k velké generační výměně. Do dů-
chodu odešly postupně paní Anna Vo-
jáčková, vedoucí ekonomického odboru, 
paní Eliška Chřibková, matrikářka a 
paní Jana Foltinková, vedoucí odboru 
vnitřních a sociálních věcí. 

Když k tomu připočteme ještě odchod 
paní Jany Kužílkové, vedoucí odbory vý-
stavby v roce 2007, jedná se bez nadsázky 
o „velký třesk“, který se na úřadě neode-
hrál už velice dlouhou dobu. Na všechna 
místa byla dle zákona č. 312/2002 Sb., 
o úřednících územních samosprávných 
celků vypsána výběrová řízení nebo ve-
řejné výzvy. Vzhledem k tomu, že ně-
která výběrová řízení vyhrály dosavadní 
pracovnice úřadu, musela být i jejich 
místa nově obsazena. 

Protože v dosavadním obsazení nezů-
stal téměř kámen na kameni, uvedu zde 
přehled všech úředníků dle jednotlivých 
odborů s uvedením hlavních pracovních 
činností.

Odbor ekonomický:
Hana Pavlenková, vedoucí – hlavní 

účetní
Iva Ondráčková – fakturace, mzdy
Jana Holečková – pokladna, místní 

poplatky

Odbor výstavby a dopravy:
Ing. Margit Rošíková, vedoucí – sta-

vební řízení na katastrech Dolní Benešov 
a Zábřeh

Alena Eichlerová – stavební řízení na 
katastrech Bohuslavice a Závada

Odbor vnitřních a sociálních věcí:
Irena Moricová, vedoucí – bytové 

hospodářství, vedení Domu sociálních 
služeb

Jana Spruchová – matrika, evidence 
obyvatel, občanské průkazy, ověřování

Sylva Říčná - podatelna, sociální věci, 
občanské průkazy, ověřování, pohřebnictví

Olga Lokajová – sekretariát, dotace, roz-
hlas, kabelová televize, webové stránky

Odbor správy majetku:
Alfréd Lelek, vedoucí – odpadové hos-

podářství, ochrana ovzduší, vod a zeleně
Pavel Schmiedhamer – vodní hospo-

dářství, vozový park, energie 
Rudolf Vojáček – mistr pracovní čety
Jsem přesvědčena, že přes tyto rozsáh-

lé personální změny bude úřad i nadále 
bezchybně fungovat a to především ke 
spokojenosti všech občanů našeho měs-
ta. 

Ing. Libuše Vichtorová
 tajemnice MěÚ Dolní Benešov

ZMĚNY NA MĚSTSKÉM ÚŘADĚ 
DOLNÍ BENEŠOV

Jarkovická 7, 746 01 Opava - Vlaštovičky
tel.: 553 793 424, e-mail: hon@okna-dvere.cz

www.okna-dvere.cz

HON - okna, dveře, s. r. o.

VYUŽIJTE
NAŠÍ ZVÝHODNĚNÉ ZIMNÍ NABÍDKY!

ZA STANDARDNÍ CENY:

- dřevěná okna (záruka 5 let)
- dřevohliníková okna (bezúdržbová, záruka 10 let)
- izolační trojsklo, smrk fix, skryté kování,

zkušenosti 80tileté tradice

Termíny zastupitelstva 
v 1. pololetí roku 2009

26. ledna, 16. března, 27. dubna, 22. 
června



VÍTE CO JE  SOS?
Nevíte si rady s délkou záruční doby, s reklamací, s podmínkami odstoupení od smlouvy, 

případně s dalšími základními informacemi o právech spotřebitele? Je tady pro vás SOS.
SOS - Sdružení obrany spotřebitelů je nezisková, nevládní a nepolitická organizace. Již od 

roku 1993 se všemi dostupnými prostředky snaží hájit práva spotřebitelů, poskytuje základní 
informace o reklamačním řízení,  o délce záruční doby, lhůtě k vyřízení reklamace nebo pod-
mínkách odstoupení od kupní smlouvy.

SOS vydává od svého založení vlastní časopis s názvem „Štít spotřebitele“, v loňském roce 
přejmenovaný na „Magazín SOS“, dále vydává řadu letáků, brožur i CD s informacemi a 
doporučeními, jak postupovat v obtížných situacích. V zájmu ochrany spotřebitelů SOS při-
pomínkuje zákony, usiluje o bezpečné potraviny, výrobky a služby.

SOS pomáhá získávat znalosti o spotřebitelských právech  a umožňuje bezplatně konzul-
tovat spotřebitelské problémy nejen na internetovém serveru www.spotrebitele.info nebo na 
poradenské lince SOS po telefonu 900 08 08 08 (8 Kč/min.), ale také ve svých Spotřebitel-
ských informačních centrech (SIC), které působí již ve všech  krajích ČR. 

V Moravskoslezském kraji mohou občané svůj spotřebitelský problém bezplatně konzul-
tovat od 2.dubna 2007 v krajské poradně v Ostravě na Střelniční ulici č.8.

Tel., fax: 596 111 252,  e-mail ostrava@spotrebitele.info.
Poradní dny:   Po 14-18 hodin, Út 14-17 hodin, St po telefonické dohodě, Čt 9-12 hodin
Kromě ostravské poradny má SOS v našem kraji spotřebitelskou poradnu také v Bohumí-

ně a výjezdní poradny v Novém Jičíně, Českém Těšíně, Frenštátě p.R. 
Spotřebitelé v Opavě a okolí mohou od 19.listopadu zdarma využít služby nově zřízené 

výjezdní poradny SOS - Sdružení obrany spotřebitelů o.s.
Poradnu v prostorách Magistrátu města Opavy – živnostenský odbor na Krnovské ulici 

71C ,  mohou zájemci navštívit: každou třetí středu v měsíci, informace na tel. čísle – 553 756 
601, E-mail -  ostrava@spotrebitele.info

 Nová výjezdní spotřebitelská poradna zahájí svou činnost za podpory Magistrátu v Opa-
vě. Magistrát tak reaguje na zvýšený zájem spotřebitelů o tyto služby  v městě a okolí. 
Reichelová Marcela - koordinátorka SOS SIC Ostrava,  předsedkyně SOS - Krajské organi-
zace MS kraje 

Krajská organizace MS kraje, 
SOS - SDRUŽENÍ OBRANY SPOTŘEBITELŮ o.s.
Střelniční 8, 702 00 OSTRAVA
Tel. fax : 596 111 252, ostrava@spotrebitele.info, www.spotrebitele.info

Děkuji občanům Dolního Benešova 
a Zábřehu za přízeň, kterou nám v 
roce 2008 projevovali, za účast a po-
moc na námi organizovaných akcích, 
poutích a za vaše hlasy, které jste  dali  
KDU-ČSL v nedávných volbách do 
krajského zastupitelství.

Dny plné duševní pohody, zdraví, ra-
dosti, osobní spokojenosti, dny prožité 
ve vzájemné lásce a úctě, v porozumění 
a pochopení pro nedostatky bližních i 
kolem nás, hojnost Božího požehnání a 
stále ochrany Panny Marie po celý rok 
2009 vám všem, jménem MO KDU-
-ČSL Dolní Benešov, ze srdce přeje

Vilibald Švančar – předseda MO

PODĚKOVÁNÍ…

Zastupitelstvo města schválilo obecně 
závaznou vyhlášku města č.2/2008, kte-
rou se mění a doplňuje OZV č. 5/2007, 
o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídě-
ní, využívání a odstraňování komunál-
ních odpadů. 

Tato vyhláška stanovila, že výše poplatků 
zůstává stejná jako v minulém roce tj. 440,- 
Kč/obyvatele/rok. Konečný termín zapla-
cení zůstává rovněž stejný a to 31. březen. 

Poplatek za odvoz 
komunálního odpadu

Oznamujeme všem občanům, že přišlo nové zboží do second-handu 
ANNE v Bolaticích, bývalý areál zemědělského družstva Mírová 17.

SPECIÁLNÍ NABÍDKA
Při nákupu nad 500.-Kč – 10% SLEVA (ceny od 20,- Kč)

Dále vám nabízíme levný použitý holandský nábytek a bytové doplňky

NOVÁ OTVÍRACÍ DOBA: Po-So 10-18hod.

Přejeme hodně úspěchů v novém roce

Kontakt tel.: 731965655

www.ANNEHOLANDSKYNABYTEK.CZ

NEJVĚTŠÍ SECOND-HAND 
NA PRAJZSKÉ



Dvacítka je  označována číslem laskavým se schopností věno-
-vat se druhým. Naplnila svá předurčení. Před několika léty se 
zrodila myšlenka vytvořit pěkné odpoledne pro ty, ke kterým se 
příroda nezachovala tak, jak by měla. Oddělila je od světa zdra-
-vých a oni nemají na výběr. Mají svůj svět. Je zcela jiný, určitě 
jsou v něm také radosti i starosti a málokterý z nás jej dokáže po-
chopit. Každá myšlenka sebevíc ušlechtilá, pokud se nepro-mění 
v čin, pomíjí a jakoby nikdy nebyla. Naštěstí nezůstalo jen při  
slovech. Proměnily se ve skutky a ty zůstaly až do dnešních dnů. 

Rok co rok se v Dolním Benešově pravidelně setkávají mentál-
-ně a zdravotně postižení klienti z oslovených ústavů celého Mo-
ravskoslezského kraje na akci pod názvem Děti- Dětem. Na den, 
kdy je autobus odveze do Kulturního domu v Dolním Be-nešově, 
se těší snad celý rok. Jen jim bude patřit jedno předvá-noční od-

poledne, kdy se mohou po roce setkat, spo-
lečně pobavit, zatančit a být obdarováni. 
Již v názvu Děti-Dětem se odráží solidarita 
zdravých dětí, které chtějí potěšit dárkem 
své postižené kamarády. Hračky, které jsou dětem nejblíže, se staly 
důležitým vkladem do celé akce a splnily svůj účel. Přinesly radost 
podruhé. Do jejich sbírání se zapojily děti ze základních škol, ma-
teřských školiček a to nejen místních, ale i okolních. 

V čase Vánoc mají lidé k sobě blíž, otvírají svá srdce štědrostí 
a darují to, co mohou. Bez této vzácné lidské vlastnosti by se celá 
akce nemohla uskutečnit. Podnikatelé přispěli nemalou finanční 
částkou, produkty určené k pohoštění, sladkostmi a mnohými dal-
šími  dárky pro radost dětí. Přispívali i jednotlivci, přispěl každý 
kdo nosí v sobě  určitou míru šlechetnosti. Nelze jmenovitě určit, 
kdo má větší zásluhu. Je to souhrn veškeré lidské  snahy, dobré 
vůle a ochoty udělat něco pro ty druhé.

Celá táto akce se neobešla bez velké míry úsilí a práce celého 
týmu organizátorů, soustředěného okolo Mgr. Josefa Hartoše, kte-
rý je  jejím styčným důstojníkem. Za přípravou stojí lidé z Kultur-
ní a sociální komise při Městském úřadu, děti ze základní školy, 

DVACÁTÉ SETKÁNÍ DĚTIDĚTEMDĚTIDĚTEM

Místní organizace červeného kříže a v neposlední řadě  i členové 
ze Svazu postižených civilizačními chorobami města Dolní Bene-
šov. Všichni tito jmenovaní již měsíce dopře-du připravovali půdu 
pro to, aby odpoledne 10.12.2008 se stalo důstojným  jubilejním 
dvacátým setkáním. A že to byla práce náročná, svědčil perfekt-
ně připravený sál kulturního domu, který tentokrát přivítal 530 
účastníků.

Nechybělo nic. Nádherná výzdoba vánočních stromů na které 
si daly záležet děti ze základní školy, přemíra hraček, pohoště-ní, 
kulturní program i hudba k tanci. Nechyběl ani narozeninový dort 
s dvaceti rozsvícenými svíčkami. Každá svíčka na dortu připomně-

la jeden ukončený rok, kdy štědrost, dobrá 
vůle a prá-ce vytvořily  radost pro ty, kteří se 
dovedou těšit z maličkostí, které mám připa-
dají obyčejné a samozřejmé.

Poděkování patří  těm, kteří s myšlenkou 
přišli i všem kteří ji každoročně proměňují 
ve skutek.

Anna Malchárková

Rozsáhlé změny přinesla novela zákona o dani z nemovitostí a 
vyhláška 412/2008 Sb., která zvýšila v obcích, v působnosti Finanč-
ního úřadu v Hlučíně, průměrné ceny půdy. 

 S účinností od 1. ledna 2009 se bude výše daně přepočítávat (pro-
vede finanční úřad), a proto pokud nemáte jiné změny, pro které 
byste byli povinni podat přiznání k dani z nemovitostí sami a výši 
daně si vypočítat, 

vyčkejte na doručení složenky k dani z nemovitostí vypočtené na 
rok 2009.

Více lze zjistit také přímo na finančním úřadě.
Finanční úřad v Hlučíně, Čs. armády 52/1, Kusáková zaměstna-

nec pro správu daní, tel. č. 595021362
 
Další upozornění: „původní“ typ daňových složenek je platný 

pouze do konce roku 2008. Od roku 2009 bude platný „nový“ typ 
daňových složenek. (Touto složenkou zaplatíte daň na kterékoli poš-
tě v Česku a to bez dalšího poplatku).

Více také na internetu: www.mfcr.cz, Daně a cla.

Informace ke změně výše daně z nemovitostí od ledna 2009



ÚSPĚCH 

V ŠACHOVÉM 

TURNAJI

ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY

BESEDA ŽÁKOVSKÉHO 
PARLAMENTU

Dne 2. prosince 2008 proběhla v kulturním domě velmi pěkná akce.
Na společném jednání se sešli představitelé města, vedoucí jednotli-

vých odborů, v čele s panem starostou a žáci 8. a 9. tříd včetně žákovské-
ho parlamentu.

Žáci velice živě diskutovali a projevili velký zájem o dění v našem měs-
tě.

Zajímali se především o oblast životního prostředí, školství, kultury, 
života mladých lidí, dopravy, zaměstnanosti a sportovních příležitostí. Z 
této besedy byla napsána výzva pro všechny občany našeho města, kterou 
obdržela každá rodina. 

6. února 2009 proběhne na „Červené 
škole“ zápis do 1. třídy.

Podle předběžných informací by mělo 
přijít k zápisu tolik dětí, že budou moci být 
rozděleni na 2 třídy.

Zápis do 1. třídy se řídí zákonem 561/
2004 Sb. (Školský zákon), ve kterém se 
mimo jiné uvádí v §36, odst. 4, že zákonný 
zástupce (rodič) je povinen přihlásit dítě k 
zápisu k povinné školní docházce. 

Pokud bude zákonný zástupce (rodič) 
žádat pro své dítě odklad povinné školní 
docházky, oznámí to u zápisu 6. února 
2009 a napíše žádost o odklad. Formulář 
dostane u zápisu.

Ředitelka školy vystaví odklad na zákla-
dě žádosti a doporučení pedagogicko- psy-
chologické poradny a odborného lékaře. 
Čili doporučení musí být dvě. Odborným 
lékařem se rozumí dětský lékař. 

Telefonní číslo pedagogicko- psycholo-
gické poradny Hlučín: 595 043 110. 

JAK MŮŽETE SVÉ DÍTĚ NA ŠKO-
LU PŘIPRAVOVAT?

Neučte je číst ani psát, rozvíjejte však 
jeho řeč a myšlení. Hodně si s ním po-
vídejte. Čtěte mu pohádky, dávejte mu 
hádanky. Jestliže ještě nedovede správně 
vyslovovat, požádejte prostřednictvím dět-
ského lékaře o pomoc logopedické porad-
ny. Těžší vady výslovnosti jsou překážkou 

ve výuce čtení a psaní. Cvičte paměť dítěte, 
učte ho básničky a písničky, hrajte si s ním 
různé hry např. Člověče nezlob se, Pexeso 
apod. Umožněte mu často kreslit, vystři-
hovat, lepit, modelovat, navlékat korálky 
či stavět ze stavebnic. Tím se zdokonalu-
je obratnost ruky a souhra mezi činností 
oka a ruky, která je nezbytná pro nácvik 
psaní. Jestliže vaše dítě dává přednost levé 
ruce před pravou, nepřecvičujte. Mohli 
byste své dítě nevědomky těžce poško-
dit. Umožněte mu pobyt mezi ostatními 
dětmi, zvláště když nechodí do mateřské 
školky. Získá tak cenné sociální zkuše-
nosti. Podporujte samostatnost dítěte při 
jídle, oblékání, úklidu hraček atd. Pěstujte 
v něm pocit zodpovědnosti za vykonanou 
práci. Uložte mu některé drobné úkoly 
např. zalévání květin, utírání prachu, které 
bude vykonávat samostatně a pravidelně 
bez připomínek.

Dítě má očekávat vstup do školy s rados-
tí, nedovolte proto, aby je někdo školou za-
strašoval. Nesmí chápat školní práci jako 
nutnou, někdy nepříjemnou povinnost. 
Nemá mít pocit, že už do školy chodit 
musí, nýbrž naopak na rozdíl od mladší-
ho sourozence nebo kamaráda již chodit 
může, protože je velké a šikovné. 

Hodně úspěchu pro Vaše dítě Vám pře-
je kolektiv učitelů ZŠ Dolní Benešov

PRO RODIČE BUDOUCÍCH PRVŇÁČKŮŽÁKOVSKÝ 
PARLAMENT 

PŘI ZŠ 
DOLNÍ BENEŠOV

VÝZVA

Žádáme všechny občany našeho měs-
ta, aby v době vánočních a novoročních 
svátků omezili spalování neekologických 
surovin a neničili životní prostředí těmito 
zplodinami.

Zastupitelstvo města se připojuje k výzvě 
žákovského parlamentu základní školy. 

Prosinec 2008, Dolní Benešov

Tato výzva byla vydána v prosinci 2008. 
Její téma je natolik závažné a týká se lidí 
na celém světě. 

Vážení občané, buďme k sobě ohledu-
plní a snažme se po celé topné období co 
nejvíce šetřit životní prostředí!

Šachový turnaj v Opavě skončil pro 
žáky naší školy velkým úspěchem. 
Družstvo ve složení

David Pavlík 3.roč., Marek Janoš 
3.roč., František Sněhota 4.A a Pavel 
Gemsa 4.A vyhrálo 16.prosinece 2008 
okresní finále a postoupilo do krajské 
soutěže.

VELKÝ ÚSPĚCH 

FLORBALISTŮ
Družstvo ve složení Hartoš Josef, Witásek 

Tomáš, Böhm Martin, Vaculík Matěj, Han-
ske Lukáš, Kubiš Marek, Lelek Tomáš, Hahn 
Tomáš, Šimeček Jakub, Widlák Dominik, Ha-
razim Štěpán úspěšně připravila a vede paní 
učitelka Mgr. Marta Rozsívalová. 



3. listopadu 2008 převzala naše škola z rukou bývalé náměstkyně hejtmana 
Moravskoslezského kraje PhDr. Jaroslavy WENIGEROVÉ toto ocenění.

ENVIROMENTÁLNÍ VZDĚLÁVÁNÍ A OSVĚTA
Na naší škole máme vypracovaný plán enviromentální 

výchovy, vzdělávání a osvěty. Na jeho vzniku se podílela 
koordinátora EVVO Mgr. Věra Grigarčíková, která u nás 
vyučuje přírodopis a chemii. 

Enviromentálním vzděláváním 
se rozumí:

- uplatňovat ekologické aspekty ve všech předmětech

- poznávat přírodu a ovlivňovat vztah člověka k životní-
mu prostředí

- podněcovat aktivity zaměřené k enviromentálnímu 
vzdělání, výchově a osvětě dětských a mládežnických ko-
lektivech

- připravovat a koordinovat dlouhodobé a trvalé aktivi-
ty v péči o životní prostředí (třídění sběru, šetření energií, 
péče o zeleň, úpravu okolního prostředí)

- spolupracovat s dalšími školami a školskými zařízeními, 
při předávání zkušeností

- navazovat kontakty s mimoškolními institucemi, se 
středisky ekologické výchovy, s pracovníky Státní ochrany

- vést evidenci literatury, časopisů, odborných metodic-
kých příruček

- zajišťovat vybavení školy učebními pomůckami a po-
třebami

Během školního roku se zapojujeme do různých eko-
logických aktivit, jezdíme na exkurze, spolupracujeme s 
ekologickými organizacemi, sledujeme vzdělávací pořady s 
touto tématikou, chodíme na vycházky do přírody.

Sami jsme se přihlásili do soutěže v rámci Moravskoslez-
ského kraje 

EKOLOGICKÁ ŠKOLA V MORAVSKOSLEZSKÉM 
KRAJI ve škol. Roce 2007/ 2008, kde jsme získali toto oce-
nění. 

Dobrý den, paní ředitelko
jak jistě už víte, družstvo Vaší školy postou-

pilo ze základní části soutěže ZNÁŠ, UMÍŠ, 
DOKAŽ (ZUD) do finále, které se uskuteční 
17. prosince v KD Hlučín od  9:15 hod.  

Poprvé v historii této soutěže  se do finále  
dostávají  tři týmy, neboť  v letošním V. roč-
níku se do ní zapojilo 12 ZŠ z celého Hlučín-
ska. Společně se utkají vítězové jednotlivých 
skupin: 

Jsme přesvědčení, že  svojí osobní účasti  
své družstvo podpoříte a zajistíte  také stano-
venou účast diváků pro finále za Vaší školu. 
Diváci, kteří fandí svému týmu jsou nepostra-
datelnou součástí této soutěže, neboť vytvářejí 
její neopakovatelnou  atmosféru. 

Naše družstvo v letošním roce vede paní 
učitelka Mgr. Marcela Bilíková.

POZVÁNKA

Školu reprezentují tito zástupci: Vojtěch Vinárek 
za 2. ročník, Terezie Onderková za 3. ročník, Bar-
bora Gaidečková.za 4. ročník, Mikuláš Schmied-
hammer za 5. ročník, David Stříbný za 6. ročník, 
Tereza Kretková za 7. ročník, Tereza Kostřebová 
za 8. ročník a Josef Hartoš za 9. ročník. 

V této soutěži jsme skončili: 
V této soutěži jsme skončili na 2.místě. 

První byl Hlučín, ZŠ  Dr.M.Tyrše a na 3.místě 
skončila ZŠ Hať.

Naše družstvo vybojovalo pro školu multi-
funkční tiskárnu. 



Koruny stromů na hrázi tvořily klenbu 
nad klikatou pěšinou. Vedla podél luk neda-
leko řeky až k mlýnu. Uzounká cestička sta-
čila tak sotva pro dva chodce. 

Byla to nejkratší spojnice mezi vsí a mlý-
nem. Ta druhá cesta, širší, vedla velkou okli-
kou přes hlavní silnici. Na křižovatce se cesta 
dělila na jednu k hřbitovu a říkalo se jí úmrtní 
a po té druhé, mlýnské, jezdily koňské povozy 
s obilím k mletí. O majiteli mlýna se moc dob-
ře nemluvilo. Jeho chamtivost jej přivedla až 
ke krutosti, kterou si vyléval na ženě, dětech i 
na svých pomocnících. Pocházel ze dvou bra-
trů, z nichž on byl ten mladší a rodičům půso-
bil jenom starost pro svou výbušnou a prchli-
vou povahu. Vždy se připletl k nějaké rvačce. 
U jedné z bitek byl zraněn mladý chlapec a 
pak zemřel. Svědci nebyli žádní, zůstalo však 
podezření, že onu osudnou ránu mu zasadil 
právě on. Poprali se o jedno děvče, které se 
líbilo oběma. Matka oběti byla vdova a měla 
jediného syna. Také se vyprávělo, že proklela 
celý mlýn a celý rod. Jeho starší bratr, který 
měl mlýn zdědit, se jednoho večera nevrátil 
od řeky. Ačkoliv nebyla vysoká voda a řeku 
dobře znal, nikdo si tenkrát neuměl vysvětlit, 
co se stalo, že ho našli utopeného.

Přičítali to vedru a srdečnímu selhání a pak 
následnému utonutí. Na staré polorozpadlé 
vrbě zůstal viset jen malý dřevěný křížek na 
památku jeho skonu. Rodiče tuto ztrátu neu-
nesli a záhy jeden po druhém zemřeli. Mlýn 
zůstal a nový mlynář se ujal svého dědictví. 
Vládl dosti pevnou rukou a mnohdy neznal 
slitování. O práci neměl nikdy nouzi. Jeho 
mlýn byl daleko široko jediný a sedlákům to 
bylo vcelku jedno, kdo jim mele, hlavně že 
měli semleto. Chlapci, kteří mu ve mlýně po-
máhali, nikdy dlouho službu nevydrželi. A to 
mu také na dobré pověsti ani trochu nepřida-

lo. Do vsi chodíval asi tak jednou dvakrát za 
týden. Vyřídil obchodní záležitosti a pak zašel 
na pivo. U stolu sedával vždy sám. Nikdo si k 
němu ani nepřisedl a ani s ním nezavedl řeč. 
Byl hodně popudlivý a vždy vyvolal nějakou 
hádku. Toho dne se opět s někým pohádal.

Bylo už pozdě večer a hospoda se zavírala. Pár 
ochmelků směřovalo k domovu a jako poslední 
host opustil hospodu i mlynář. Možná měl více 
upito než jindy, ale krok měl pevný. Byla světlá 
letní noc. Měsíc dokonale osvětloval cestu. Mezi 
košatými stromy bylo sice přítmí, ale na louce 
pod hrází bylo světla jako ve dne. Do ticha se 
ozvalo zaklení. To mlynář zrovna klopýtl o ně-
jaký kořen stromu, který ve tmě neviděl. Otočil 
se zpět, aby zjistil, o co zakopl, a ve svitu měsíce 
zahlédl za sebou černý stín postavy. Znejistěl a 
zastavil se. Spolu s ním zůstal stát i stín. Mly-
nář zamával rukama, aby se přesvědčil, zda se 
nejedná o jeho stín. Jeho nebyl, byl něčí jiný. Po-
stava bez obličeje stála nehybně opodál, jako by 
čekala, co bude. Oba stáli mlčky. Teď už i otrlý 
mlynář dostal strach. Seběhl na louku a začal 
utíkal po orosené trávě směrem k řece. Chvíle-
mi se otáčel a když viděl, že stín jej následuje, 
utíkal ze všech sil dál. V místech, kde se řeka točí 
a trošku mění směr, se zastavil. Nemohl popad-
nout dech a začalo mu být nevolno. Odevzdaně 
se otočila v duchu si pomyslel: „Děj se vůle Bo-
ží.“Najednou byl sám.

Těžce lapal po dechu a usedl pod nejbližší 
strom. Řeku a okolí osvětloval měsíc a on uvi-
děl starou vrbu s křížkem. Zde tenkrát našli 
utonulého bratra. Najednou se začaly vynořo-
vat vzpomínky a nečisté svědomí. Lepily se na 
něj jako černý stín neznámého a donutily zpy-
tovat svědomí. Mohl mu pomoci, ale neudělal 
to. Bylo vedro a oba se chtěli vykoupat. Voda 
byla sice nízká, ale v řece jsou místa, kde je ko-
ryto proláklé a jsou tam silné víry. Bratr skočil 

do vody jako první, nohama se asi zaklínil do 
kořenů stromů a nemohl vyplavat. On se zba-
běle dívala nepomohl. Dodnes vidí jeho vzta-
žené ruce a slyší slabé volání o pomoc. Stačilo 
jen sestoupit do vody a podat mu ruku. Místo 
toho však utekl. Ta podaná ruka by tenkrát 
určitě změnila i jeho život. Na mlýn by neměl 
nárok a byl by jenom pacholek. Na to myslel, 
teď už to ví. „Odpusť, bratře,“ řekl polohlasně. 
Najednou se celá jeho vina vyplavovala slzami. 
Odkryta ve vší své nahotě a ošklivosti se tak 
zhmotnila do černého stínu, který jej proná-
sledoval. Neplakal již dlouho, snad naposledy 
v dětství, když si rozbil koleno. Jeho zatvrdlé 
srdce nemělo slitování ani nad ostatními, ani 
nad sebou samým. Teď se mu trošku ulevilo. 
Vstal a podél řeky pokračoval až ke mlýnu. 

Den nato ulehl. Jeho nemoc nepocházela z 
těla, ale z duše. V horečkách blouznil o černém 
stínu, který má neustále za sebou. Na chvíli se 
zotavil, pak zase ulehl a tak to pokračovalo půl 
roku. Nakonec zemřel. Vdova nějakou dobu 
ještě mlýn držela, ale sama na vše nestačila. 
Nakonec se rozhodla vše prodat a odstěhovat 
se i s dvěma dcerkami ke svým rodičům.

Mlýn po nějakou dobu stále měnil majitele. 
Poslední mlynář špatně hospodařil, byl bez-
dětný a když umřel, mlýn zůstal zcela opuš-
těn. Děravou střechu jednoho dne poškodil 
velký vítr. Déšť postupně promáčel zdivo, až 
se rozpadlo. Dílo zkázy dokončil blesk a zby-
tek vyhořel. Stará vrba u řeky ztrouchnivěla, 
rozpadla se a zůstal jen vykotlaný pařez. Vše i 
s příběhem upadlo v zapomnění. 

Zůstal tam jen veliký dub, který všechno 
pamatoval. Každé léto rozkvétalo rumoviště 
planým heřmánkem a zarůstalo keři černého 
bezu. Náhodný chodec ani netušil, že zde stá-
val kdysi mlýn.

Anna Malchárková

CHAMTIVOST

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA
HODNĚ ZDRAVÍ 

A SPOKOJENOSTI

Kristina Cigánová ..........................70 let
Adéla Golová .................................  70 let
Zbyněk Chaloupka ......................   70 let
Alfred Kadrliák .............................  70 let
Viléma Nevrklová ........................   70 let
Markéta Pavlenková ....................   70 let
Vítězslav Prchala ...........................  70 let
Elfrída Skoupilová ........................  70 let
Josef Steffek ....................................  70 let
Anna Vitásková ............................   70 let 
Jan Kováčík ...................................   75 let 

    Emanuel Onderka ........................  75 let
Josef Pačka ......................................75 let
Kristiána Pavlíková ......................   75 let
Františka Poláková .........................75 let
 Irma Vlčková ...............................   75 let
Hildegarda Sekáčková .................   80 let
Růžena Boznerová .......................   85 let
Elfrída Jurášková ...........................  85 let
Ruth Kalužová ..............................   85 let
Gertruda Malchárková ................   85 let

MALÉ VÍTÁME,
 RODIČŮM BLAHOPŘEJEME  

Jakub Adamec
Ondřej Pazour
Matěj Kretek
Ellen Kamrádová

BUDEME NA VÁS 
VZPOMÍNAT …

Arnošt Lainka
Ema Vicencová
Gabriela Dominíková
František Blokša
Oldřich Mazánek
Jan Dokoupil
Daniela Konečná

Vážení spoluobčané,
vzhledem k platnosti zákona č. 101/2000 

Sb., o ochraně osobních údajů a o změně ně-
kterých zákonů, ve znění pozdějších předpisů 
a zákona č. 133/2000 Sb., o evidenci obyvatel a 
rodných číslech a o změně některých zákonů 

(zákon o evidenci obyvatel), není možné vyu-
žívat údaje z Informačního systému evidence 
obyvatel pro jiné účely než stanoví zákon.

Z tohoto důvodu se Vás obracíme se sdě-
lením, že od r.2009 budeme uveřejňovat v 
našem zpravodaji v rubrice SPOLEČENSKÁ 
KRONIKA pouze jubilanty, narození dětí, 
uzavření manželství, úmrtí občanů pouze s 
písemným souhlasem. Jubilanti se dostaví 
na MěÚ Dolní Benešov na matriku a vyplní 
formulář se zveřejněním této informace. U 
narozených dětí tak učiní rodiče s rodným 
listem, u uzavření manželství snoubenci, v 
případě úmrtí pozůstalí. U starších občanů, 
kteří se nebudou moci sami dostavit na MěÚ  
mohou vyzvednout formulář i příbuzní.  Bliž-
ší informace budou podány na tel.č. 553 651 
285, kl. 18. Uzávěrka těchto podání bude pro 
tento účel vždy k 10.2., k 10.4., k 10.6., k 10.8., 
k 10.10. a k 10.12. daného roku.

Určitě mnohé z Vás tento krok těšit ne-
bude, ale někteří občané si nepřejí být touto 
cestou zveřejňováni, a  my  musíme dodr-
žovat a řídit se zákony České republiky.

matrikářka 



V našem městečku žije v současnosti skoro 
pětina občanů starších 60 let. Pamětníků nad 
70 let je necelých 8 % (něco přes 300). Těch, co 
si pamatují dobu předválečnou, je už jen sotva 
stovka a stále jich bude ubývat. V tomto roce 
oslaví sedmdesátku ročník 1939, který je počet-
ně velmi silný. V naší obci teď žije 57 nastávají-
cích sedmdesátníků, 24 mužů a 33 žen.  Z toho 
je 33 rodáků (spolužáků) a 24 přistěhovaných. 
U příležitosti chystaného setkání spolužáků 
jsem se rozhodla, že si zavzpomínáme na dobu 
našeho dětství a svým už dospělým vnukům 
dáme příležitost, porovnat jejich dnešní dětství 
s tím naším před dvěma generacemi. 

Narodili jsme se v době okupace do obce Be-
neschau, Kreis Ratibor a vliv úřední němčiny se 
podepsal na mnoha našich křestních jménech. 
Předškolní věk jsme prožili v době války, kdy 
naše nová měšťanka dostala na budovu hákový 
kříž a nápis Adolf Hitlers Schule, později Rudolf 
Junks Volkschule a vyučovalo se samozřejmě 
německy. Do svých pěti let si toho moc nepa-
matuji, zato své šesté narozeniny jsem prožila ve 
sklepě a na tu dobu, kdy šlo doslova o život, ni-
kdy nezapomenu. Byla to doba osvobozovacích 
bojů na konci války, kdy fronta šla přímo přes 
naši obec. Před blížící se frontou asi 40 rodin 
z naší vesnice evakuovalo, ti co zůstali, se pře-
místili do sklepů, aby se chránili před střelbou 
a bombardováním. Vzpomínám na střílející 
„kaťuše“ v ulici, na vzdušné souboje letadel, na 
noční výlety na půdu, kde jsme pozorovali svítí-
cí „stromečky“ na tmavé obloze, na vojáky, před 
kterými se vystrašeně schovávala mladá děvča-
ta, na vybombardování sousedního domu, kte-
rý hořel a my se museli z našeho sklepa kolem 
hořícího domu, spadlé střechy a drátů přemístit 
do sousedního sklepa. Vzpomínám na blíží-
cí se zvuky letadel při bombardování blízkého 
Rothschildova statku za Harendou (stávala na 
náměstí). Vzpomínám, jak do sklepa přišli so-
větští vojáci a mně máma  ucpávala pusu, abych 

nemluvila. Vzpomínky na konec války jsou do-
dnes velmi živé. 

Po válce jsme nastoupili už do české školy, i 
když obě válkou poškozené školy bylo třeba nej-
dříve opravit a zprovoznit. Vyučování tak začalo 
se zpožděním až v listopadu 1945. Do obecné 
školy nastoupilo 240 žáků, z toho nás prvňáčků 
bylo podle fotek z I.A třídy 25, z I.B 27. (Srov-
nejte si počet dnešních prvňáčků na současný 
počet obyvatel). Tehdy byl Dolní Benešov ze-
mědělskou vesnicí  a měl asi jen 1850 obyvatel. 
Osídlen byl od Kaple na západě, po Mlýnka na 
východě. Neexistovala Osada míru, neosídlené 
byly Břehy, nebyla Přehradní, Zahradní, Záhu-
menní, Petra Bezruče, Nádražní ani Rybářská. 
Na místě panelákového centra s kulturním do-
mem a Nákupním střediskem stál hostinec On-
derka a převážně selské statky s hospodářskými 
budovami. Na místě dnešní MSA stála malá to-
várnička Holuscha, u Přehyně stál válkou silně 
poškozený mlýn, který musel být zbourán. Jen 
na strouze pod zámkem zůstal poškozený mlýn 
s menší pilou, který byl zbourán až v roce 1982. 
Strouha vedla celým Podubím až ke stavidlům. 
Na místě rybníku Nezmar bylo pole, jehož 
středem vedla cestička až ke vzdálené remízce.  
Náměstí „husí rynek“ bylo pusté jen se sochou 
Panny Marie. Mnoho lidí žilo provizorně ve 
válkou poničených domech s děravou střechou, 
s okny bez skel, zatlučenými deskami či lepen-
kou, ve sklepích, chlévech či kůlnách. Do zimy 
se muselo vše opravit tak, aby se tam dalo byd-
let. Štěstí, že zima byla mírná. Za úplně zniče-
né domy byly na dnešní Nádražní postaveny 4 
dřevěné domy na cihlové podestýlce. Také zde 
stála dřevěná požární zbrojnice a dále jen roz-
bořené stodoly. A samozřejmě škola a nádraží. 
Pole a louky byly plné zákopů a kráterů, všude 
byla nevybuchlá munice a miny. Elektrické a te-
lefonní vedení bylo zpřetrháno, vlakové spojení 
přerušeno. Do podzimu bylo všechno s pomocí 
občanů uvedeno do provozu. 

Pro přiblížení tehdejšího života dnešní nej-
mladší i střední generaci jen připomenu, co 
všechno tehdy neexistovalo. Kromě nejnovější 
elektroniky z posledních 20 let nebyly ani dnes 
už nepostradatelné ledničky, pračky, plynové či 
elektrické sporáky, ústřední topení, koupelny, 
splachovací záchody, vodovod, televize ani kino. 
Telefon měla jen pošta, firma Holuša, obecní a 
farní úřad, nádraží a snad ještě několik vý-
znamnější majetnějších lidí. Pralo se v neckách 
na rumplu, kolik vody se přineslo a ohřálo na 
kamnech, tolik se zas muselo po praní odnést. 
Proto kdo mohl, chodil máchat prádlo přímo 
do strouhy. Pro vodu se muselo do studny, ně-
kdy i vzdálené. Koupalo se v plechové vance, 
a v jedné vodě se vystřídalo více osob, od nej-
mladšího počínaje. Také na nádobí se musela 
voda do škopku ohřát. Za chvíli byla vlažná a 
hlavně mastná, protože nebyl Jar, brrr. Na dře-
věný záchod se chodívalo do dvora, (i v zimě a 
mrazu), kdo musel v noci, chodil na kýbl, který 
se ráno vyléval. Vařilo se na plotně na kamnech, 
(do uhláku před kamny se muselo donést uhlí 
ze sklepa, naštípat dříví, vybrat popel, zatopit 
a nezapomenout přikládat), peklo se v troubě 
v kachláku. Vysoká kachlová kamna stála i ve 
světnici, ale tam se topilo jen když byla velká 
zima. Nebyly osvětleny ulice, v domech byla 
tma i na chodbě a na schodišti, takže děti večer 
spěchaly domů. Podlahy byly z dřevěných de-
sek, takže když byl někde uvolněný suk, mohli 
jsme si doma hrát  i kuličky. Nebylo linoleum 
ani koberce, podlahy a schody se musely drh-
nout kartáčem po kolenou. Na cestách místo 
aut projížděly povozy (o žních žebřiňáky) s 
koňským nebo kravským spřežením, v každém 
domě byla nějaká hospodářská zvířata, u sedlá-
ků koně a krávy, u domkářů kozy, husy, kachny 
a slepice. Místo okrasných zahrádek byla políč-
ka na brambory, na řepu a zeleninu. 

Pokračování příště
Hilda Šťotková
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Fotbalisté Dolního Benešova to po sestupu 
z MSFL neměli vůbec jednoduché. Bohužel k 
nově se rodícímu mužstvu se zády otočil i ne-
jeden domácí příznivec. Ke cti všech, kteří to 
„nezabalili“ patří podzimní, klubové  bilanco-
vání. 

Vlajkovou lodí každého klubu je jeho „A“ 
mužstvo. Předehrávkou 1. jarního kola skončila 
23. listopadu 2008 podzimní část Moravskoslez-
ské fotbalové divize ročníku 2008/2009. Říká se: 
„Konec dobrý, všechno dobré“! Ano, fotbalisté 
FC MSA Dolního Benešova zakončili tuto část 
vítězně a právě na toto téma jsme si povídali s 
trenérem mužstva panem Tomášem Kamrá-
dem. Ten nám s úsměvem sdělil, že toto známé 
rčení vzbuzuje sice pocit uspokojení, ale k tomu 
mají fotbalisté ještě daleko! „A“ mužstvo má za 
sebou velmi složité období. Po sestupu z MSFL 
nastal v kádru dokonalý třesk! Odešli trenéři a  
deset hráčů! Kádr byl doplněn mladými, per-
spektivními fotbalisty. Nový trenér tak měl v 
krátké letní přestávce nadmíru těžký úkol. Za-
pracovat tyto hráče do torza mužstva a připravit 
se na náročný divizní podzim. Mužstvo v gene-
rálce hrané na hřišti UNIE Ratiboř ukázalo, že 
je na divizi dobře připraveno. Bohužel, hned v 
úvodním kole na domácím hřišti vypilo kalich 

hořkosti až do dna! V utkání s fotbalisty Města 
Albrechtic byl po půlhodině stav 2:0, ale po zá-
věrečném hvizdu se z vítězství 2:3 radovali pře-
kvapivě hosté! Nevydařená premiéra pozname-
nala celé mužstvo na několik kol. V základech 
se otřásla i kabina. Hráči, kteří měli „táhnout“ 
nově sestavené mužstvo, nesplnili úlohu a nao-
pak jejich vliv na nové tváře v kolektivu byl spíše 
negativní.  

Od 4. kola se však v kádru objevil kanonýr 
Ondřej Malohlava  a když se pak k němu při-

dal i Daniel Barcal, začalo se blýskat na lepší 
časy. Malohlava se stal nejen vůdčí osobností 
v kabině, ale s bilancí 12-ti vstřelených gólů 
vévodí i tabulce střelců divizní skupiny „E“! 
První signál o kvalitách mužstva pak dala re-
míza 2:2, v té době s vedoucím mužstvem ta-
bulky ze Slavičína,  a pak přesvědčivé vítězství 
4:1 s druhým aspirantem postupu, fotbalisty 
Velkých Losin. Mužstvo dokázalo několikrát 
bodovat i na hřištích soupeřů. Trenéra Ka-
mráda však nejvíce mrzí, mimo zbytečných 
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bodových ztrát na domácím trávníku, poráž-
ky ve Velkých Karlovicích, v Šumperku a taky 
v Brumově. V případě bodového zisku u těch-
to soupeřů mohlo být podzimní bilancování 
nepochybně radostnější! Konečná 9. příčka 
podzimní tabulky podložená ziskem 19-ti 
bodů však je dobrým odrazovým můstkem 
do jarních odvet. Trenéra Tomáše Kamráda v 
podzimní části nemálo potěšila důvěra před-
stavitelů klubu, kteří po počátečních neúspě-
ších nepodlehli panice a dali jemu i mužstvu 
plnou podporu do dalších divizních bojů. 
Fotbalisté FC MSA litují, že podzimní část 
už skončila, vítězství v Městě Albrechticích je 
pro celý kolektiv nemalou vzpruhou! Příprava 
na nový ročník začne 7. ledna, v rámci ní se-
hraje mužstvo minimálně 10 zápasů a všichni 
v Dolním Benešově věří, že 21. března 2009 se 
už nebude proti fotbalistům Šumperka opa-
kovat nevydařená podzimní premiéra.       

Právě skončená podzimní část I. B třídy 
potvrdila velmi neúspěšné vystoupení našeho 
„B“ mužstva mužů. To se nevypořádalo  nejen 
se svými soupeři, ale ani s vlastními problémy. 
Bohužel, po nadějném vstupu do soutěže na-
stal útlum a jeho výsledkem je pak nelichotivá 
předposlední příčka tabulky. Na svém kontě 
má naše „béčko“ zisk pouhých 10-ti bodů a to 
je nesporné zklamání. Útěchou pro jarní od-
vety je pak skutečnost, že odstup od nesestu-
pových míst je minimální. Všichni v Dolním 
Benešově věříme, že v zimní přestávce se dá 
toto mužstvo dohromady a že v jeho silách je 
úspěšná záchrana. 

Tabulka Moravskoslezské divize
1. Slavičín 42:16 38
2. Velké Losiny 39:23 30
3. Šumperk 30:17 29
4. Slavia Orlová 29:19 29
5. Poruba 20:10 29
6. M. Albrechtice 24:25 27
7. Havířov 24:19 26
8. Val.Meziříčí 34:30 26
9. D. Benešov 26:27 19
10. SK Kravaře 14:19 19
11. Bystřice p.H. 14:29 16
12. Rýmařov 21:25 15
13. Frenštát 13:25 15
14. Brumov 22:35 15
15. SK Hranice 16:34 12
16. V.Karlovice 16:31 8

Tabulka I. B. třídy sk. „A“
1. Strahovice  31:8   31
2. Jindřichov  24:11   26
3. Suché Lazce  33:21   26
4. Chomýž  24:15    21
5. Břidličná  25:25   20

6. Úvalno  34:31   18
7. Zlatníky  31:29   18
  8. Stěbořice  26:27 16
  9. D. Moravice  17:27 16
10. Chlebičov  19:20 15
11. Komárov  17:26 15
12. Krásné Loučky  22:33 15
13. D. Benešov  22:33 10
14. Chuchelná  16:35   8

Fotbalový Dolní Benešov však není jenom 
„A“ a „B“ mužstvo mužů. Klub má i velmi dob-
ře organizovanou mládež od těch nejmladších 
adeptů fotbalového míče přes družstva žáků 
a dorostenců. Naši mládežníci už léta patří k 
nejlepším kolektivům nejen okresu Opava, ale 
i  Moravskoslezského kraje. Taky vedení těchto 
mládežnických kolektivů bilancovalo své pod-
zimní účinkování v mistrovských soutěžích.

MINI žáci pod vedením trenérů Martina Ko-
márka, Petra Kučery a Jaroslava Večerka starto-
vali v rámci OFS Opava v soutěži Kašpárkovy 
pizzy sk.“A“. Naši nejmladší reprezentanti si ved-
li dobře.  Zájem mladých hráčů o fotbal je tou 
nejlepší odměnou trenérům a všem, kteří jim 
věnují nemálo ze svého volného času.

Kašpárkova pizza MINI žáci skupina A
 1. Hlučín „A“ 10 10 0 0 135:4 30 ( 12) 
 2. Kravaře 10 9 0 1  67:18 27 (  9) 
 3. Bolatice 10 6 1 3  43:30 19 (  4) 
 4. Kobeřice 10 6 1 3  49:39 19 (  4) 
 5. Pustá Polom 10 5 3 2  52:23 18 (  3) 
 6. Dolní Benešov 10 5 0 5  39:47 15 (  0) 
 7. Štěpánkovice  10 3 1 6  33:53 10 ( -8) 
 8. Bohuslavice   10 3 0 7  29:41 9 ( -3) 
 9. Oldřišov   10 2 1 7   9:63 7 ( -5) 
10. Háj v/S 10 2 1 7   9:78 7 ( -5) 
11. Hlučín „B“ 10 0 0 10   6:75 0 (-15)

Družstva mladších a starších žáků jsou pravi-
delnými účastníky Krajského přeboru MS KFS. 
Trenéři Jaroslav Juchelka, Petr Baránek, Daniel  
Lorenz  mají při práci s touto věkovou kategorií 
nemalou zodpovědnost. Každoroční fotbalové 
střídání stráží je vždy při zahájení  nového roč-
níku vrací na startovní čáru. Mravenčí a trpělivá 
práce však nese své ovoce. Po podzimní části 
patří naši starší žáci k silnému středu tabulky 
a jak to už bývá tradicí, jaro máme vždy nepo-
měrně úspěšnější. Právě na konečném umístění 
starších žáků pak bezprostředně závisí i další 
účinkování jejich mladších kolegů. Žákovská 
utkání se hrají již tradičně formou dvojzápasů.  
Kolektiv žáků má ve svém středu i úspěšné re-
prezentanty, kteří pravidelně startují ve výběru 
OFS Opava. Jsou to hráči Aleš Baránek, Patrik 
Kozelek, Lellek Tomáš.

Tabulka Krajského přeboru starších žáků 
1. Ostrava Jih  32:14   30
2. SFC Opava  28:15   28

3. Nový Jičín  22:14   27
4. Jablunkov  25:17    24
5. FC Hlučín  24:21   22
6. MFK Karviná  27:24   18
7. Stará Bělá  16:18   18
8. Fotbal F-M  35:32 16
9. Sj Bruntál  17:19 15
10. Hájek a synové  22:28 14
11. D. Benešov  25:34 12
12. Bílovec  31:42 12
13. Fotbal Třinec  21:32 12
14. Poruba  18:33 11

Tabulka Krajského přeboru 
mladších žáků

1. SFC Opava  88:7   35
2. FC Hlučín  73:7   31
3. Nový Jičín  55:13   30
4. Fotbal F-M  55:19   30
5. MFK Karviná  42:31   24
6. Ostrava Jih  35:12   22
7. Kobeřice  35:24   19
  8. Bílovec  42:23 18
  9. Hájek a synové  48:32 18
10. Sj Bruntál  19:33 17
11. Jablunkov    7:37   9
12. D. Benešov  14:74   8
13. Poruba    5:74   4
14. Stará Bělá    2:134   1
Strukturu mládežnické kopané pak zastřešují 

družstva mladších a starších dorostenců. Trené-
ři Roman Krákora, Michal Lhotský a Lubomír 
Tchuř by nepochybně o práci s touto fotbalovou 
kategorií mohli psát romány! Právě jim vděčí 
fotbalový klub FC MSA, ale i mnohé fotbalové 
kluby našeho regionu Hlučínska, za to, že něko-
likaletou, zodpovědnou prací dokázali vychovat 
a připravit hráče pro další působení v kategorii 
dospělých. Dolní Benešov patří dlouhodobě k 
nejúspěšnějším dorosteneckým celkům Kraj-
ského přeboru a letošní podzimní bilance to 
opakovaně potvrzuje.

Tabulka Krajského přeboru
staršího dorostu

1. Fotbal F-M 47:12 39
2. MFK Karviná 65:19 38
3. Slavia Opava 50:24 33
4. Fotbal Třinec 38:33 27
5. Nový Jičín 30:34 26
6. Sj Bruntál 39:25 25
7. Heřmanice 31:29 25
8. MFK Havířov 32:24 23
9. ČSAD Havířov 28:22 22
10. Krnov 32:29 17
11. D.Benešov 25:28 17
12. Kopřivnice 26:49 16
13. Poruba 17:45 13
14. Bílovec 30:41 12
15. Hájek a synové 18:39 11
16. Vratimov 24:79 3

Tabulka Krajského přeboru 
mladšího dorostu

1. Poruba 62:14 40
2. Sj Bruntál 64:9 39
3. D. Benešov 46:18 34
4. MFK Karviná 61:18 33
5. Fotbal F-M 63:22 33
6. Slavia Opava 41:19 29
7. Krnov 39:23 27
8. Fotbal Třinec 17:26 21
9. Hájek a synové 34:40 20
10. MFK Havířov 34:40 15
11. ČSAD Havířov 18:39 13
12. Bílovec 24:49 13
13. Nový Jičín 21:44 12
14. Kopřivnice 25:60 11
15. Heřmanice 10:70 3
16. Vratimov 20:80 3



Pro Šachový klub TJ MSA Dolní Bene-
šov byl letošní podzim poměrně úspěšný. 
Koncem září jsme uspořádali v kulturním 
domě tradiční Mezinárodní šachový turnaj 
– 22. ročník Memoriálu Karla Osmančíka. 
I přes problémy s probíhající rekonstruk-
ci KD povedlo tento turnaj v provizorních 
podmínkách  zabezpečit. Do KD se nako-
nec dorazilo 136 šachistů ze třech zemí  v 
čele se třemi mezinárodními velmistry, 
kteří mezi sebou svedli dramatický boj o ví-
tězství v turnaji. Z toho se nakonec radoval 
český reprezentant Robert Cvek, hrající za 
mistrovský Nový Bor. V silné konkurenci 
se neztratili ani domácí šachisté. Nejlepší-
ho umístění z nich docílil teprve dvanácti-
letý Tadeáš Kriebel, který obsadil 13. mís-
to a stal se nejlepším juniorem v turnaji. 
Dvacítku nejlepších ještě uzavíral Jaroslav 
Melecký. Velký dík patří pracovníkům KD, 
kteří museli vynaložit velké úsilí, aby se le-
tošní turnaj mohl vůbec uskutečnit. 

Od 25.10. do 29.10. se konalo v Havířo-
vě Mistrovství Moravy a Slezska mládeže v 
šachu. Hrálo se ve čtyřech kategoriích a náš 
ŠK TJ MSA Dolní Benešov měl zastoupení 
ve třech, neobsadili jsme pouze dívky. V nej-
mladší kategorii do 10 let jsme měli největší 
zastoupení. Nejlépe si z těchto nejmenších 
vedl Marek Janoš, který se 6 body obsadil 
pěkné 6. místo a vybojoval si postup na břez-
nové Mistrovství ČR v Koutech nad Desnou. 
Své si uhráli i Pavel Gemsa a Marek Miketa. 
V kategorii do 14 let jsme měli dva zástupce, 
kteří nám udělali velkou radost. Oba skon-
čili na medailových postech, znamenající 
rovněž postup na Mistrovství ČR mládeže. 
Tadeáš Kriebel potvrdil roli favorita a stal 
se přeborníkem Moravy a Slezska ! Michal 
Valenčík příjemně překvapil a závěrečným 
finišem se vyhoupl na třetí místo. V nejstar-
ší kategorii nás zastupoval Lukáš Chrostek 
a skončil v polovině startovního pole. Šest 
našich zástupců přivezlo dvě medaile a tři 
postupy, v to doufal málo kdo. Výsledky na 

tomto turnaji znamenají  velký úspěch dol-
nobenešovského mládežnického šachu.  

V listopadu jsme v naší klubovně uspořá-
dali Okresní turnaj žáků Opavska. Zúčastnilo 
se ho 33 chlapců a dívek do 15 let. Vítězkou 
turnaje se stala Monika Bělková z domácího 
ŠK TJ MSA D. Benešov. Kompletní výsledky 
všech těchto turnajů najdete na našich strán-
kách  v archivu výsledků : http://sachy-msa.
dolnibenesov.net/archiv.php

V podzimních měsících jsme vstoupi-
li úspěšně i do soutěží družstev. Naše „A“ 
družstvo, usilující o návrat do 2 MS ligy, je 
po 5.kolech krajského přeboru bez ztráty 
bodu společně se Třincem v čele  soutěže. Při 
dvou postupujících a čtyřbodovém náskoku 

na nejbližší soupeře je před námi velká šance 
na splnění našeho cíle v podobě návratu 2. 
Moravskoslezské ligy do Dolního Benešo-
va.. Stejně se daří i našemu „C“ družstvu v 
krajské soutěži, kterou vede společně s „B“ 
družstvem Slezanu Opava. Dobře do sezóny 
vstoupilo i naše mládežnické družstvo v 1. 
lize mladšího dorostu. Po úvodních čtyřech 
vítězstvích přišla remíza a porážka od druž-
stev ze Starého Města a vysněná extraliga se 
nám trochu vzdálila. Sezóna je ale teprve v 
polovině a až na jaře uvidíme, zda navážeme 
na úspěšný podzim a splníme naše konečné 
cíle.

Na podzim jsme podruhé požádali spolu 
s našim partnerem z polského města Rydul-
towy EU o spolufinancování našeho spo-
lečného projektu nazvaného GENS UNA 
SUMUS-Jsme jedna rodina. Tato žádost byla 
podána v rámci Operačního programu pře-
shraniční spolupráce 2007-2013 Česká re-
publika versus Polská republika pro realizaci 
mikroprojektů u Euroregionu Silesia. Tento  
projekt, který už Evropská unie schválila, 
volně navazuje na minulé akce v projektu 
Česko-polská hra královská, které jsme rea-
lizovali v rámci programu INTERREG IIIA, 
úspěšně pořádaném v uplynulých letech. 
Projekt je převážně zaměřen na šachové akti-
vity mládeže našeho Euroregionu. Budou to 
ale i příležitosti pro společné setkání našich 
i polských občanů, což by mělo být příno-
sem pro kulturní a sportovní dění v Dolním 
Benešově a Rydultowym. Vše začne na vel-
kém sále kulturního domu v pátek 16. ledna 
Společenským plesem, na kterém nebude 
chybět početná výprava občanů z polských 
Rydultow. Další společné akce pak budou 
pokračovat do září. O veškeré naši činnosti 
se můžete informovat na stránkách našeho 
šachového klubu : 

http://sachy-msa.dolnibenesov.net
Radomír  Vavřínek

ÚSPĚŠNÝ PODZIM ÚSPĚŠNÝ PODZIM 
DOLNOBENEŠOVSKÝCH ŠACHISTŮDOLNOBENEŠOVSKÝCH ŠACHISTŮ



ZPRÁVY Z KULTURYZPRÁVY Z KULTURY

Leden
Pátek 9.1.
Myslivecký ples
Pátek 16.1.
Společenský ples šachistů
 Sobota 24.1.
Reprezentační ples MSA
Pátek 30.1.
Městský reprezentační ples

další akce
Novoroční koncert ZUŠ a Nezmar

Únor
Pátek 6.2.
Ples Klubu rodičů
Pátek 20.2.
Rockový koncert
Sobota 21.2.
Hasičský bál
další akce
Fotbalový turnaj hasičů (tělocvična)
Divadelní představení ŠAMU

Březen
Neděle 1.3.
Dětský maškarní ples
Čtvrtek 5.3.
Dan Bárta – koncert

Čtvrtek 12.3.
Návštěva zahraniční delegace Inter Atom Energo
Pátek 13.3.
Bigbandová zabijačka (koncert tří špičkových bigbandů)
Pátek 20.3.
Rock and roll ples
Pondělí 16.3.
Výroční členská schůze ZO SPCCH
Pátek 20.3.
19. Rock and roll ples
další akce
Koncert dětského pěveckého sboru Nezmar na zámku
Turnaj v mariáši

Duben
Neděle 12.4.
Oldies party s Nafestbandem
Sobota 18.4.
Šachový turnaj mládeže
Neděle 19.4.
Setkání seniorů
Pondělí 20.4.
Společenský večírek ZO SPCCH
další akce
Dolnobenešovský rockfest – přehlídka rockových skupin
Koncert rodičů s dětmi
Hellax party  
Veřejné rybářské závody

Květen
Pondělí 4.5.
Šachový turnaj ZO SPCCH

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE  KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE  
V DOLNÍM BENEŠOVĚ V ROCE 2009V DOLNÍM BENEŠOVĚ V ROCE 2009

Závěr roku  2008 byl v kultuře opravdu hektický. Ale nejdůležitěj-
ší je, že přinesl občanům města prožitky krásy ve společenství, které 
kultura spojuje. 

Mezi nejvýznamnější akce patřil 20. ročník setkání postižených 
spoluobčanů Moravskoslezského kraje, kterou pod vedením pana 
Mgr. Josefa Hartoše připravila řada institucí a jednotlivců z Dolního 
Benešova. 

Poděkování patří všem sponzorům, kteří přispěli finančními i 
hmotnými dary, ale také kulturním vystoupením (kapela Nafestband, 
Nezmar, Zlatý klíč, mažoretky Excelent a další). Velmi úspěšné byly 
také hudební koncerty (adventní koncerty, Rockové vánoce, Koncert  
Městského orchestru mladých v Bohuslavicích, vánoční koncert atd.). 
Očekávání splnilo divadelní představení „Hrdý Budžes“, na které se 

sjelo publikum z širokého okolí. Taneční závěrečná ukončila kurz spo-
lečenské výchovy a tance.

Pro rok 2009 připravujeme nejen tradiční společenské a kultur-
ní akce, ale pokusíme se rozšířit nabídku o nové aktivity (zájmové a 
vzdělávací kroužky, minikino v přísálí KD, kde budeme promítat ar-
chivní dokumenty o Dolním Benešovu, ale také vzdělávací, umělecké, 
dokumentární filmy). Proto se na vás obracíme o náměty, co by se v 
nabídce kultury mohlo ještě objevit. Důraz klademe na vlastní aktivitu 
a kreativitu občanů všech věkových skupin.

Těšíme se na spolupráci se složkami a institucemi na území města. 
V novém roce vám přejeme fyzické a duševní zdraví a hodně hlubo-

kých kulturních a uměleckých zážitků.
Kontakt: 553651159, E-mail kultura@dolnibenesov.cz

 Plesy Plesy

HUDEBNÍ JAROHUDEBNÍ JARO



Neděle 10.5.
Den matek na zámku
Pátek 16.5.
Diskotéka pro děti – pořádá Klub rodičů
Neděle 24.5.
Divadlo pro děti
Sobota – neděle 30. – 31.5.
Hudební jaro na Hlučínsku – mezinárodní přehlídka mládežnic-

kých dechových orchestrů a mažoretek
další akce
Rybářské závody na Kamenci

Červen
Neděle 7.6.
Den dětí 
Sobota 13.6.
Rytířská stezka pro děti
Sobota 20.6.
Oma-Opa tour 
Sobota 27.6. 
Hasiči – den otevřených dveří
další akce
Večírek na Kamenci
Den dolnobenešovské kultury
Sportovní den MSA

Červenec
Sobota 4.7.
Turnaj ve fotbalu a karneval
Sobota 11.7.

Železný Prajzák – triatlon pro muže i ženy
Pátek 25.7.

Noční karneval – pořádají hasiči
14.-16.8. 
Výstava chovatelů

Srpen
Táborák na hrázi
Rybářské závody na Kamenci
Karnevaly
Posezení na rynku
Dva karnevaly
Neděle 30.8.
Hrátky pro děti – chovatelská chata

Září

Sobota 5.9.
Pivní slavnosti
Pondělí 14.9.
Členská schůze SPCCH
Sobota 19.9.
Poděkování za úrodu – pořádá DB farnost

Říjen
Pondělí 5.10
Šachový turnaj
Pátek 16.10.
Turnaj ve stolním tenise
Neděle 18.10.
Podzimní koncert MOM

ŽELEZNÝ PRAJZÁKŽELEZNÝ PRAJZÁK

FOTBALOVÉ TURNAJEFOTBALOVÉ TURNAJE

PPIVNÍ SLAVNOSTIIVNÍ SLAVNOSTI

NOČNÍ KARNEVALNOČNÍ KARNEVAL
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Pátek 23.10.
Setkání seniorů MSA

Listopad

Výlov rybníka Nezmar
Lampiónový průvod – pořádá Klub rodičů
Diskotéka pro děti – pořádá Klub rodičů
Půlkolona
Neděle 29.11.
I. Adventní koncert

Prosinec
Taneční závěrečná
Rockové vánoce
Taneční závěrečná

Komorní koncert v obřadní síni
Mikulášská zábava pro děti 
Sobota 5.12.
ISOTRA – podnikový večírek
Neděle 6.12.
II. Adventní koncert
Středa 9.12.
Děti dětem
Neděle 13.12.
III. Adventní koncert
Neděle 20.12.
Vánoční koncert
Pátek 25.12.
Štěpánská zábava s Nafestbandem
Čtvrtek 31.12.
Silvestr na rynku

Další kulturní akce (koncerty, výstavy) budou upřesněny v průbě-
hu roku.

 

PODĚKOVÁNÍ ZA ÚRODUPODĚKOVÁNÍ ZA ÚRODU

VÝLOV RYBNÍKA NEZMARVÝLOV RYBNÍKA NEZMAR

UPOZORNĚNÍ
 
S účinností od 1. ledna 2009 bude výkopy hrobů na městském 

hřbitově v Dolním Benešově provádět pan Tomáš FUCHS, by-
tem Dolní Benešov, Pod Moravcem 261.

mobil: 602 850 020 
 Sylva Říčná

odbor vnitřních a sociálních věcí

ADVENTNÍ KONCERTYADVENTNÍ KONCERTY

PF 2009


